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önkormányzati hírek

Július 1. SemmelweiS -nap és köztisztviselők napja

tisztelt herceghalmi Polgárok!

Megbízatásom végén és az új megmérette-
tésre készülve végig kell gondolni az ered-
ményeket és a terveket egyaránt. Számot 
kell vetnem azzal is, hogy közösen megkez-
dett munkánk és annak eredményei tágabb 
közösségé, mint pusztán a képviselő-testü-
leté. Herceghalomé, Polgártársaimé, akik-
nek bizalmából egy kiszámítható, szolid, de 
biztos fejlődés tapasztalható. 2006-ban a 
civilek, Polgártársaim támogatásával kezd-

hettem meg a munkát képviselőként. 2010-
ben örömmel fogadtam el egy olyan párt tá-
mogatását, amely értékrendemhez közel áll. 
Sem akkor nem gondoltam, sem pedig most 
nem gondolom azonban, hogy az országos 
politika, vagy azok helyi képviselői hivatottak 
lennének a helyi ügyek intézésére. A pártok 
csupán segíthetik a helyi feladatok elvégzé-
sét, de nem oldhatják meg egy-egy település 
ügyes-bajos dolgait. Amikor pedig pártszí-
neket öltenek egyéni ambíciók, különösen 
időszerű a helyi önkormányzatiság megerő-
sítése, a településirányítás civil jellegének 
megőrzése. Herceghalom számtalan előnye 
alapján szigetet képez környezetében. Ezeket 
az előnyöket mindenképpen meg kell őrizni, 
nem szabad, hogy községünk feloldódjon 
az átlagosságban. Született civilként ugyan 
köszönettel vettem, amikor politikai párt-
tól kaptam támogatást, de sportemberként 
tudomásul veszem, ha most ezt a bizalmat 
olyan törekvő személybe helyezik, aki nálam 
talán jobban meg tud felelni a pártszínekben 
való működés kihívásainak. Versenyzőként 
hiszek abban, hogy a jobbnak kell győznie, 
még akkor is, ha a riválisok korábban egy csa-
patban játszottak. A sportszerűség azonban 
megköveteli, hogy idejében világos legyen 
nem csak a tét, de az is, hogy ki hol, és milyen 

Július 2-án önkormányzatunk a Kulturális 
Egyházi Központban vacsorával egybekötött 
ünnepségen köszöntötte a községben tevé-
kenykedő háziorvosunkat és gyermekorvo-
sainkat, fogorvosunkat a védőnői szolgálat 
munkatársát, a gyógyszertári dolgozókat és 
az önkormányzat köztisztviselőit és alkalma-
zottait. Erdősi lászló polgármester ünnepi 

köszöntőjében megköszönte az egészség-
ügyi alkalmazottaknak és a hivatal dolgo-
zóinak az egész éves áldozatos munkát. Az 
elmúlt időszakban, községünkben nagy 
fejlődésen ment át az egészségügyi ellátás 
– mondta polgármester úr. A munka tovább 
folytatódik, ezekben a napokban a rendelők-
ben és azok váróhelyiségeiben szerelnek fel 

légkondicionáló berendezéseket. A Képvise-
lő-testület határozata alapján ugyanezek a 
munkák a polgármesteri hivatal helyiségei-
ben is folytatódnak. 

Ezt követően külön köszönetet mondott a 
köztisztviselőknek, akik a hivatalban gon-
doskodnak a pénzügyi folyamatok elvégzé-
séről, a műszaki munkák lebonyolításáról, az 
ügyfelekkel történő kapcsolattartásról és a 
közigazgatási feladatok ellátásáról. 

Herceghalom fejlődése, községünk sike-
res működése nagymértékben köszönhető 
azoknak, akiket ezen a napon köszöntünk. 

Szabó György

célok érdekében játszik. Magam továbbra 
is a civilek összefogásában, a helyi érdekek 
maradéktalan és következetes képviseleté-
ben hiszek. Munkámat és a jövő tervezését 
továbbra is eszerint végzem. Hogy a jövő 
tervezett irányai a település egész közössé-
ge előtt világosak legyenek, valamint hogy 
közös jövőnket együttesen alakíthassuk, 
következő időszak prioritásainak a követke-
zőket javaslom:
•	 a	települési	közutak	fejlesztésének	tovább

vitele,
•	 a	község	tulajdonában	álló	kutak	jóléti	és	

gyógyászati célú hasznosítása,
•	 a	gyermek	és	ifjúsági	programok	bővítése,	

valamint az idősgondozás fejlesztése,
•	 az	iskolabővítés	megoldása,
•	 a	településrészek	szervesebb	egységének	

előmozdítása. 

Kérem, hogy az általam javasolt program-
pontokkal kapcsolatos véleményüket, vala-
mint további elképzeléseiket részemre írás-
ban, vagy a titkar@herceghalom.hu e-mail 
címre eljuttatni szíveskedjenek. Érdeklődé-
süket, észrevételeiket, javaslataikat előre is 
köszönöm.

Erdősi László polgármester
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klíma berendezés az orvosi rendelőben

összefoglaló a képviselő-testület
2014. július 3-i rendkívüli üléséről
erdősi lászló polgármester megállapította, hogy az ülésen 5 képviselő jelent meg, 
ketten külföldi tartózkodás miatt hiányoznak. az ülés határozatképes.folytatjuk.

HercegHalom községi könyvtára 2013. évi munká-
járól szóló beszámoló kiegészítésének megvitatása

A Képviselő-testület – 2014. évi munkatervé-
nek megfelelően – megvitatta a Herceghalom 
Községi Könyvtára 2013. évi munkájáról szó-
ló beszámolót, és felkérte Némethné Király 
Márta könyvtárvezetőt, hogy kiegészítésül 
készítsen egy statisztikai elemzést a könyvtár 
látogatottságról, illetve a látogatói igények 
felmérésről. A Képviselő-testület Némethné 
Király Márta statisztikai elemzésről szóló be-
számolóját meghallgatta és a Herceghalom 
Községi Könyvtára 2013. évi tevékenységéről 
szóló beszámolót – a kiegészítésekkel együtt 
– egyhangúlag elfogadta.

az ördöglovas lejtő, a boróka utca, a pillangó 
köz és a deák ferenc utca útépítése

A Képviselő-testület értékelte az Ördöglovas 
lejtő - Boróka utca - Pillangó köz és a Deák 
Ferenc utca aszfaltburkolattal történő ellátá-
sa tárgyában kiírt közbeszerzésre beérkezett 
pályázatokat. A testület 5 igen szavazattal úgy 
döntött, hogy a valamennyi útszakasz eseté-
ben legkedvezőbb árajánlatot adó STRABAG 
Általános Építő Kft.-t bízza meg az említett út-
szakaszok kivitelezésével, bruttó 140 091 512 
forint értékben. A tervezett útépítések meg-
valósulása a nyár végére várható.

Mint arról már előző lapszámunkban beszá-
moltunk, a Képviselő-testület megszavazta 
az egészségügyi szolgálat helyiségeinek 
klimatizálását. Ezzel egy időben a polgár-
mesteri hivatal klimatizálásról is döntöttek. 
Az orvosi rendelők klíma berendezéseinek 
szerelési munkálatai elkészültek. Amikor e 
sorokat olvassák, már a sikeres próbaüzem 
is megtörtént. A testületi határozat értel-

településrendezési eszközök módosítása az 1. sz. 
vasútvonal fejlesztésével összefüggésben

A Biatorbágy-Tata vasútvonal szakasz korsze-
rűsítését célzó előkészítő eljárás folyamán a 
Képviselő-testület támogatta vasútfejlesztési 
projekt beruházásával összefüggő HÉSZ mó-
dosítási folyamat megindítását. A jogszabályi 
előírásoknak megfelelően, a módosítással érin-
tett területek vonatkozásában a partnerségi 
egyeztetések megtörténtek. A Képviselő-tes-
tület felkérte Dr. Szmodis Jenő jegyzőt, hogy 
szerezze be az eljárásban érintett ingatlantu-
lajdonosok nyilatkozatait arról, hogy a HÉSZ 
módosítást nem kifogásolják és annak elfoga-
dása esetén semmiféle anyagi követelést nem 
támasztanak az Önkormányzattal szemben. 

a polgármesteri Hivatal klímatizálására

beérkezett árajánlatok elbírálására

A Képviselő-testület a 2014. évi költségvetési 
koncepció elfogadásakor döntött a Polgár-
mesteri Hivatal klimatizálásról. A testület a 
beruházás kivitelezésével a legkedvezőbb 
ajánlatot benyújtó, herceghalomi székhelyű 
Medipronto Kft.-t bízta meg bruttó 7 312 044 
forint értékben. 
Az ülésen egyebek napirendi pontban nem 
kívánt senki felszólalni, így az ülést Polgár-
mester úr bezárta.

mében helyi vállalkozó, a Medipronto Kft. 
kivitelezésében szerelték fel az összes ren-
delőben és a váróhelyiségekben a légkondi-
cionáló berendezéseket. A következő lépés 
a hivatalban szükséges szerelési munkák 
elvégzése.
A baloldali képen az orvosi rendelőbe fel-
szerelt beltéri egységet, a jobb oldali képen 
a kültéri egységet láthatják.

Herceghalomi 
hírmondó

REnDKíVüli SZÁM
A ViSSZAEMlÉKEZÉS JEGyÉBEn

Megjelenik havonta
Kiadja: 

herceghalom önkormányzata
Tel.: 06-23/530-560

E-mail: polghiv@herceghalom.hu
www.herceghalom.hu

Felelős szerkesztő: Szabó György
Telefon: 23 319 038 

06-30 512 3810
E-mail:  h.hirmondo@gmail.com

A lapban megjelenő cikkeket
a felelős szerkesztő írta.

Más esetekben a cikk szerzője
az írás végén olvasható. A fotókat Szabó 

György készítette

iSSn: 2063-0778

nyomdai munkák:

nyomdaipari kft.

A Herceghalomi Hírmondó
következő (XVI. évf. 8.) lapszáma
várhatóan 2014. augusztus 18-án

jelenik meg.
lapzárta július 28-án lesz.

Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig
lehet leadni a polgármesteri hivatal

titkárságán, vagy küldhetők el
a fenti e-mail címre.

A Hírmondó korábbi számai
a Községi Könyvtárban megtalálhatók és 

helyben olvashatók.

TERMELŐI BURGONYA
CSABDIBÓL 

25 kg-os kiszerelésben, 
házhoz SzállítVa

aUGUSztUSban
ELADÓ

Irányár 70 Ft/kg

Érdeklődni lehet:
Kalmár László

telefon: 06 20 935 9238
e-mail: kkert@csabdinet.hu

Ugyanitt kisbálás lucerna
eladó

450 Ft/bála áron
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hogy telik a nyár herceghalomban?

Július 1-jén reggel gyermekzsivajtól volt han-
gos községünk legújabb közösségi színtere, 
az ifjúsági Ház. Az önkormányzat azzal a céllal 
vásárolta meg a Hungapig volt vendégházát, 
hogy ott egy ifjúsági klubot működtessen. 
Mint ismeretes, az épületet a testvérkapcso-
lat jubileumi ünnepsége alkalmával adta át 
Erdősi lászló polgármester a fiataloknak. 
Most elérkezett az idő a klub használatba 
vételére. Két hónapon keresztül – július 1-től 
augusztus 20-ig – egyhetes nyári napközis tá-
boroknak ad otthont az épület.

A Képviselő-testület június 3-i ülésén dön-
töttek úgy a képviselők, hogy – mivel a szük-
séges pénzügyi forrás rendelkezésre áll – az 
önkormányzat azzal segíti a helyi családokat, 
hogy a gyermekek részére a szünidő alatt is 
biztosítja a napközbeni felügyeletet. Erre a 
célra három millió forintot szánnak a 2014. 
évi költségvetés tartalék keretéből. A részt-

vevő gyerekek szüleit mindössze a napi há-
romszori étkezés költsége terheli, mely az 
iskolai étkeztetés költségeivel egyezik meg. A 
szociálisan rászorulók ez alkalommal is (mint 
az iskolában) díjmentesen vehetik igénybe az 
étkezést. 
A pedagógusok gazdag programot állítottak 
össze a nyárra. Sportolás, kézműves-, zenés-, 
táncos-, dalos foglalkozások, számos kirán-
dulás és strandlátogatás várja a táborozókat. 
Remélhetőleg az időjárás is kedvez majd a 
szabadtéri foglalkozásoknak, hogy ne kelljen 

a gyerekeknek sok időt tölteniük a négy fal 
között. Persze az ifjúsági Ház nagyszerűen fel-
szerelt, sokféle foglalatosság valósítható meg 
a létesítményben, ha a szabadtéri időtöltést 
az időjárás meghiúsítaná. A tábori kirándulá-
sok helyszínei között szerepel a Kozáromi tó, 
a Budakeszi Vadas Park, a Csodák Palotájába, 
a Mezítlábas Park, bringóhintózás a Margit-

szigeten és tervezik a Bicskei MGTSZ tehené-
szetének meglátogatását is. 
A gyermekek nyári vakációjának hasznos el-
töltésére az önkormányzati napközis táboro-
kon kívül más lehetőségek is vannak Herceg-
halomban. 
Az első héten 15 gyermek részvételével folyt 
a tűzzománc-kézműves tábor. Szilaj Eszter 
vezetésével a gyerekek kézműveskedtek, raj-
zoltak, gyöngyöt fűztek és elsajátíthatták a 
tűzzománc készítés alapjait. A szakköri helyi-

ségben egy kis kemence is rendelkezésükre 
állt, ahol az alkotásaikat kiégethették és így 
egy maradandó emléket vihettek haza.
Bácsalmási Gábor vezetésével folyik a „labda 
tábor”. itt a fő elfoglaltság a mozgás, a sport. 
Sokan jelentkeztek, ami azt bizonyítja, hogy 
a mozgás még mindig vonzó foglalatosság 
a gyerekek körében. Kosaraznak, kéziznek és 
sok ügyességi játékkal múlatják az időt azok 
a gyerekek, akik erre a táborra jelentkeztek. 
30–35 gyermek részvételével zajlik a „focitá-
bor”, melyet Schindler Szabolcs, Schindler 
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Réka és Bokor Ildikó vezet. A gyerekek min-
den délelőtt a focipályán edzenek, gyako-
rolják a cselezést, a kapura rúgást, és termé-

szetesen meccseket is játszanak, mert mint 
mondják  „...az az igazi”.  
Minden táborban napi háromszori étkezést 
kapnak a gyerekek, az ebéd után rövid csen-
des pihenő következik, majd folytatódik a 
program. 
Az biztos, hogy a nyári vakáció hasznos idő-
töltéssel telik, a faluban délelőttönként nem 
látni csellengő gyerekeket. 
Reméljük szép nyarunk lesz, és élményekben 
gazdag szabadság után kipihenve kezdhetik 
meg majd gyermekeink az új iskolai évet.

Szabó György

Tisztelettel és szeretettel hívjuk kedves herceghalmi lakosokat 
Nemzeti Ünnepünk AUGUSZTUS 20 alkalmával rendezendő 
községi ünnepségre.

Augusztus 19-én
20.00-03.00 óráig utcabál a sportpályán (esőhelyszín tornacsarnok)
egész éjszaka büfé
Augusztus 20-án
8.00 órától reggeli zenés ébresztő az etyeki alte edecker musikanten
közreműködésével
16.00 órakor községi ünnep
az új kenyérrel az óvodások kínálják a vendégeket

MEGHÍVÓ NEMZETI ÜNNEPÜNKRE

az ünnepi programban fellép:

Jakobicz Eszter,
Herceghalomban élő fiatal művész.
Műsora:
1. Jakobicz Eszter: Hiszem Atyám 
2. Oláh Ibolya: Magyarország
3. Demjén Ferenc: Honfoglalás

Danubius Vonósnégyes 
Előadásukban W.A. Mozart

és Weiner leó műveit
hallhatják a jelenlévők.

helyszín:
liget utcai szabadtéri színpad
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interJú dr. SzmodiS Jenő JeGyzőVel

– A Hírmondó valóban nagy részletességgel, 

sok képpel írja a község krónikáját, amihez a 

hivatalnok nem sokat tud hozzátenni. Amit 

először kell elmondanom, különös szerencsé-

nek tartom, hogy három évvel ezelőtt lehe-

tőséget kaptam a hivatal vezetésére. Azóta 

többé-kevésbé herceghalmi vagyok, és erre 

természetesen nagyon büszke is.

Mik voltak azok a feladatok, amelyeket egy 

összegző beszélgetés során mindenképpen 

meg kell említeni?

– A hivatal napi munkájának megszerve-

zése, a rendeletalkotások munkafolyamata 

nem különösebben lehet érdekes az olva-

sók számára. Sokkal inkább az a tény, hogy 

az elmúlt években átalakult az egész önkor-

mányzati szektor, ami számos feladatot rótt 

a hivatalra. A képviselő-testületnek súlyos 

kérdésekben kellett döntéseket hozni, akár 

a közoktatás átszervezésével, akár a közmű-

szolgáltatás átalakításával kapcsolatban. 

A település hosszú távú érdekeit szolgáló, 

jó döntések előkészítésében a hivatalnak 

jelentős szerepe volt. Hangsúlyozom azon-

ban, hogy Polgármester úr mint a település 

vezetője – a takarékosság és az átlátható 

gazdálkodás megkövetelésével – olyan 

irányokat szabott meg, amelyekkel hivatal-

nokként könnyű volt azonosulni. Munkám 

során folyamatosan tartottam a kapcsola-

tot jegyző kollégáimmal, más települések 

szakembereivel, konzultációkon, egyezteté-

seken vettem részt, ahol a változó jogszabá-

lyi környezet lehetséges következményeit 

mérlegeltük. Fontos szempontnak tartot-

tam, hogy a döntési alternatívák felvázolá-

sánál világossá tegyük az egyes döntések 

lehetséges gazdasági konzekvenciáit. A 

képviselő-testület minden egyes alkalom-

mal ellen tudott állni a kísértésnek, hogy 

pusztán népszerű döntéseket hozzon.

Tudna példákat is mondani az ilyen ügyekre?

– Javaslatomra átalakítottuk az intézményi fi-

nanszírozást, és csupán azokat a költségeket 

jelenítettük meg az intézményi költségvetés-

ben, amelyek a működéshez elengedhetetle-

nül és igazoltan szükségesek voltak. Szakítot-

tunk tehát az ún. bázisfinanszírozással, ami 

az előző évi költségeket automatikusan ki-

indulási alapul veszi a tervezésnél. Ehelyett a 

feladatfinanszírozás irányába mozdultunk el, 

megelőzve ezzel az országos szabályozás ha-

sonló irányú fejlődését. Az így megtakarított 

forrásokat céltartalékba helyeztük, ahonnan 

az intézmény előzetes, kellően alátámasztott 

igény alapján juthatott többletfinanszírozás-

hoz. Ennek nem pusztán a ténylegesen meg 

valósult megtakarítás volt a célja, hanem a 

működés és a gazdálkodás átláthatóbbá té-

tele. Helyes döntésnek érzem továbbá, hogy 

a település nem vállalta át az állam helyett 

az iskola ún. működtetési jogát. A fenntartói 

jogok mindenképpen átszálltak az államra, 

így az oktatás színvonalát érdemben befolyá-

soló kérdésekre az önkormányzatnak meg-

szűnt a formális befolyása. Számos település 

presztízs megfontolásokból megtartotta az 

ún. működtetési jogot, ami gyakorlatilag a 

közmű és egyéb számlák kifizetésének a le-

hetőségét jelentette csupán, anélkül hogy a 

minőségre mindez érdemben kihatással le-

hetett volna.

Milyen pozitív hozadéka volt mindennek?

– A jó döntés jelentős – éves szinten több tíz-

milliós, több év vonatkozásában százmilliós 

– megtakarítást jelent az önkormányzatnak, 

amiből finanszírozni lehet az óvoda és az is-

kola olyan eszköz és egyéb igényeit, amelyek 

ténylegesen jobb ellátást biztosítanak a tele-

pülés gyermekeinek és fiataljainak. De a víz-

közmű vagyon ügyében is helyesen döntött 

a testület, amikor csak olyan vagyonelemeket 

vett át, amelyeknek az ingyenes megszerzé-

sét a jogszabály biztosította. Tartózkodott te-

hát az olyan, több tíz, akár több százmillió fo-

rintban mérhető terhek vállalásától, amelyek 

távlatilag amúgy is az állami szerepvállalás 

lehetőségét vetették fel.

Az intézményátszervezéssel az önkormány-

zat elébe ment az állami feladatátvételnek.

– Jó előre leválasztottuk az iskoláról a könyv-

tárat és a tornacsarnokot, hogy ezek önkor-

mányzati használatához ne legyen szükség az 

új fenntartó, az állam hozzájárulására. A tele-

pülés számára később előnyös szerződéseket 

kötöttünk az Klebelsberg intézményfenntar-

tóval, amely megállapodás a leválasztott ele-

mek részleges használatát biztosítja az iskola 

számára úgy, hogy az arányos közüzemi költ-

ségeket az állam viseli. 

Az elmúlt években számos közterület megújult.

– Ennek a feltételét a kiadások megfontolt-

sága mellett adóbevételeink növekedése te-

remtette meg. nem mellékes, hogy adóbevé-

teleink anélkül növekedtek, hogy a lakossági 

terhek emelkedtek volna. Az útfelújításokon 

kívül játszóterek, parkok és egyéb területek 

is megszépültek, felszereltebbek, rendezet-

tebbek lettek. Eközben a település ingó és 

ingatlanvagyona jelentősen gyarapodott. 

Tartalékaink a kettőszáz millió forintot is 

meghaladják az idén, noha számos ingatlant, 

nem voltak eseménytelen évek
interjú Dr. Szmodis Jenő jegyzővel
amikor kértem jegyző urat, hogy egy-egy év fontosabb eseményeiről adjon összefoglalót, a felkérést többnyire azzal hárította el, hogy 
a hírmondóban megjelenő írások kellő részletességgel adnak tájékoztatást a település ügyeiről, a napi munkának pedig csak a tapasz-
talható eredményei érdekesek. három herceghalomban töltött év után sikerült azonban rávenni, hogy összegezze az elmúlt időszak 
munkáját.
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interJú dr. SzmodiS Jenő JeGyzőVel

közöttük az új ifjúsági házat is megszerezte 

a község. Sőt még magánterület ingyenes, 

közcélra történő hasznosítására is megálla-

podott az önkormányzat. A beruházásokkal 

összefüggésben meg kell említenem, hogy 

a HUnGAPiG két legértékesebb ingatlanának 

az önkormányzat javára történő megszer-

zésében Polgármester úrnak elévülhetetlen 

érdeme van. Az ingatlanok közül az egyik 

már az ifjúsági ház céljait szolgálja, a másikat 

pedig a megvásárlással szinte egy időben 

bevételnövelő módon tudta hasznosítani az 

önkormányzat. Utóbbi ingatlan egyúttal az 

iskola esetleges későbbi bővítése céljaira is 

jól felhasználható. nem mellékes körülmény, 

hogy a jó időzítésnek köszönhetően ezeket 

az ingatlanokat gyakorlatilag féláron tudtuk 

megszerezni a felszámolótól. Hogy ezek jó 

befektetések voltak, az is mutatja, hogy ma 

már azok is büszkén magukénak vallják e be-

ruházásokat, akik a döntést megelőzően ag-

gályaiknak adtak hangot.

Milyenek voltak az elmúlt években a pályáza-

ti lehetőségek?

– Mivel településünk jó gazdasági feltéte-

lekkel rendelkezik, egyúttal fejlett régióhoz 

tartozik, a számunkra nyitva álló pályázati 

lehetőségek igencsak szűkösek voltak. Ennek 

ellenére a létező lehetőségekkel élni tudtunk. 

így valósulhatott meg az óvodakorszerűsítés 

is, de további pályázati pénzekkel is számol-

hatunk annak ellentételezéseként, hogy a 

településnek – jó gazdasági állapota miatt – 

nem kellett részt vennie az adósságkonszoli-

dációban.

A döntések meghozatala során csak a gazda-

sági racionalitás számított?

– Jegyzőként – a törvényesség biztosítása 

mellett – elsődleges feladatom, hogy olyan 

döntési javaslatok szülessenek a hivatalban, 

amelyek a település egészének érdekét szol-

gálják, és amelyek megteremtik az alapját a 

közvagyonról való gondos rendelkezésnek. 

A gazdaságosság pedig nem cél, hanem tör-

vényi kötelezettség és eszköz a közösség 

szükségleteinek mind színvonalasabb kielégí-

téséhez. Például a szociális kérelmek teljesíté-

séhez. Amikor ilyen ügyekben születik döntés, 

akár Polgármester úr, akár a bizottság részé-

ről, nagy szerepet kap az empátia, az együtt-

érzés is. De ennek gyakorlásához a gazdasági 

feltételt az teremti meg, hogy a települési 

gazdálkodás egészéről való döntéseket kizá-

rólag a törvényesség és a gazdasági raciona-

litás határozza meg. Ez segítette azt is, hogy a 

település egészségügyi rendszerét az önkor-

mányzat stabil alapokra tudta helyezni, akár a 

háziorvosi, akár a gyermekorvosi, akár pedig 

a fogorvosi szolgáltatás feltételeinek, illetve 

működésének támogatására gondolunk.

Ha jól tudom, részt vállalt a Herceghalmi Civil 

Akadémia megszervezésében is.

– nagyon örültem, hogy emlékezetes esteket 

szereztek mindannyiunk számára olyan kivá-

ló előadók, mint Hoffmann Rózsa államtitkár, 

Tőkéczki lászló professzor, Jordán Tamás, Ka-

rinthy Márton, Sándor György, vagy Deseő 

Csaba, hogy csak néhányat említsek, a tele-

pülésünkre ellátogató közéleti személyiségek, 

művészek, tudósok közül. A napokban hívtuk 

meg Dr. Paczolay Pétert, az Alkotmánybíróság 

elnökét, aki egyúttal a Velencei Bizottság tiszte-

letbeli elnöke. Professzor úr nagy örömmel fo-

gadta el meghívásunkat, így őt is településün-

kön üdvözölhetjük majd. Előadásának tervezett 

témája a jogállam és az önkormányzatiság.

Bemutatkozásakor említette, hogy szintén 

végez tudományos munkát, sőt oktat is.

– Jóleső érzés, amikor az ElTE Állam- és 

Jogtudományi Karán is herceghalmi fiata-

lokkal találkozom. Büszkék lehetünk rájuk. 

Valamennyiükre. Amikor pedig a képvise-

lő-testület dönt a felsőoktatási ösztöndíjpá-

lyázatokról, örömmel ismerem fel néhány 

hallgatóm nevét. Ezt az akár havi 15 forintot 

is elérő, jelentős anyagi segítséget ugyan-

csak azért tudja biztosítani az önkormányzat, 

mert döntései, gazdálkodása során minden 

esetben a távlati célokat, a jövőt tartja szem 

előtt. Amikor a képviselő-testület úgy dön-

tött, hogy hárommillió forintot szavaz meg a 

kedvezményes nyári táborozásra, ugyancsak 

fiataljainkra, a jövőre szavazott. 

Saját jövőjét hogyan képzeli az eltelt három 

év után?

– Bízom abban, hogy a megkezdett munka 

tovább folytatódik. Szakszerűen és gondo-

san. Mindaddig, amíg erre lehetőséget látok, 

végzem a feladatom. Addig mindenképpen.

Köszönöm a beszélgetést.

Szabó György

anyatejes táplálás Világnapja – 
az év második anyák napja
 

Az Egészségügyi Világszervezet (WHO) 1992-ben nyilvánította au-
gusztus 1-jét az Anyatej Világnapjává, augusztus első hetét pedig a 
Szoptatás Világhetévé. Ugyanis világszerte évente egymillió gyermek 
életét menthetné meg az első órában megkezdett, és az első hat hó-
napban kizárólagosan tartó szoptatás. Hazánkban a félévesnél idő-
sebbek esetében már 10 babából csak maximum 4 kap anyatejet, és 
ahogy növekszik a mesterséges táplálás piaca, úgy szorulnak vissza az 
anyatejes tápláláshoz kapcsolódó tradíciók.
Az Anyatej Világnapja Herceghalmon a Kulturális Egyházi Központban 
augusztus 1-én délelőtt10 órakor lesz, melyre minden érdeklődőt sze-
retettel várunk.

Mészáros Katalin védőnő

Tálba nem teszik, 
Késvel nem metszik, 
Egész világ avval nevelőgyik.

(Anyatej)
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Az újonnan megválasztott Képviselő-testület első emlékezetes ese-
ménye 2011-ben az átalakított, kibővített óvoda átadása volt. 
Az átadó ünnepségen részt vett Csenger Zalán Zsolt országgyűlési 
képviselő, valamint Schnaider lászló volt polgármester, aki az óvoda 
rekonstrukciót elindította.

Az év elején koncertet adott a legendás Republic Együttes. 2011-ben 
más neves vendégei is voltak községünknek. Márciusban Tar Mari, a 

Madách Színház neves súgója és Dunai Tamás színművész volt ven-
dégünk. Találkozhattak az érdeklődők Helyey lászló Jászai Mari díjas 
kiváló művésszel, Monspart Saroltával és Schirilla Györggyel, vala-
mint a Költészet napján lackfi Jánossal. nálunk járt Pálffy István, aki 
új könyvét mutatta be.

A művészeknél maradva, tapsolhattunk Pierot-nak, Mandel Róbert-
nek és a Dekameron triónak, Nagy Bandó Andrásnak, akivel Bese-
nyei Péter műrepülő világbajnok beszélgetett. Március 15-i ünnepsé-
gen a Képviselő-testület egybehangzó szavazata alapján „Hercegha-
lom Közművelődéséért” díjat adott át polgármester úr Czinege János-
né pedagógusnak. Októberben herceghalmi küldöttség utazott 
Mehrstettenbe, ahol az ottani kiállításon vettünk részt. 

2011. április 19-től új jegyző kezdte meg a munkát Dr. Szmodis Jenő 
személyében, és pár hónappal később állandó rendelőben kezdte 
meg munkáját Dr. Boldizsár Szabolcs állatorvos. 
Ugyancsak áprilisban adhattunk hírt arról, hogy községünket hat tér-
figyelő kamera vigyázza. 
Országjáró körútja során december 1-jén községünkbe látogatott a 
Nemzeti Szalon.

2011 KIEMELT ESEMÉNYEI
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2012 év elején Erdősi lászló polgármester nagy szeretettel köszöntöt-
te Herceghalom két legidősebb lakóját, a 90 éves Hajdani Gyulát és a 
92 éves Németh Józsefné Etus nénit.

A március mozgalmas hónap volt: Március 15-i ünnepi megemlékezés 
alkalmával Polgármester úr Kristóf Istvánnak és Tompos Attilának 
„Herceghalomért Díj”-at adott át. Ekkor alakult meg ideiglenes jelleggel 
a Partnerkapcsolatok Baráti Kör azzal a céllal, hogy a Mehrstettennel 
fennálló partnerkapcsolat programjait szervezze meg. E hónaptól volt 
hozzáférhető a község új honlapja. 

A liget utcától az óvodáig új viacolor borítást kapott a Gesztenyés úti 
járda és az óvoda parkolójában is életbe lépett az új forgalmi rend. Egy 
új kijárat kiépítése lehetővé tette a parkoló egyirányúsírását, melynek 
hatására biztonságosabb lett ott a közlekedés. Ezzel egy időben a par-
koló is viacolor borítást kapott.
Az iskolában és az óvodában beindultak a tavaszi kerti munkák, mely-
ben Bálint gazda volt a gyerekek segítségére. 
Augusztusban ünnepeltük a Kulturális Egyházi Központ megnyitásá-
nak 10 éves évfordulóját.

Az ugyancsak 10 éve 
településünkön lévő 
TESCO igazgatója és 
Polgármester úr a ju-
bileum alkalmából két 
emlékfát ültettek. El-
kezdődtek a faluke-
mence fedésének kivi-
telezési munkálatai.
És augusztus 1-jén kezdte meg rendelését Dr. Pintér Márk háziorvos.
A kulturális élet területén is voltak emlékezetes programok. Szeptem-
berben első alkalommal került megrendezésre a Kézműves-, Hobby- és 
Művészeti-, kiállítás.

A 2012. év folyamán rendszeresen szervezett programokat a Herceg-
halmi Civil Akadémia. Vendégünk volt Hoffman Rózsa államtitkár asz-
szony, Tőkéczki lászló politológus, egyetemi tanszékvezető tanár, Ná-
nási Tamás gazdasági újságíró, és a HCA szervezésében első alkalom-
mal adott koncertet Deseő Csaba hegedűművész és Gyárfás István gi-
tárművész. Az érdeklődők találkozhattak Vollnhofer Mária ikonfestő 
munkáival a könyvtárban rendezett kiállításon. A könyvtár vendégei 
voltak Joó lászló író, Tarbay Ede író, Markos Zoltán, akivel Éles István 
beszélgetett.

A Képviselő-testület októberben hirdette 
meg a telekhasznosítási pályázatot. Önkor-
mányzati beruházás keretében sikerült meg-
valósítani a Rózsa-köz felújítását, a Patak utca 
rendbe tételét, a Gesztenyés úti közvilágítás 
cseréjét. A Képviselő-testület döntött a Szi-
rom-köz aszfaltozásáról is, valamint a Füzes 
utcai csatorna áthelyezése is megtörtént.
novemberben Morvai lászló képviselő lé-

pett a lemondott Dr. Mosolygó Sára képviselőasszony helyére. 
Ebben az évben adták át a Semmelweis Egyetem Kísérletes és Sebésze-
ti Műtéttani intézetének új, Herceghalomban kialakított „George Berci” 
Sebészeti Gyakorló és Kutató laboratóriumát.

2012 KIEMELT ESEMÉNYEI
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2013 KIEMELT ESEMÉNYEI
A 2013. év a beruházások éve volt, kezdjük hát ezekkel a beszámolót. 
Május közepére megépült a Móric-ligeti játszótér, melynek parkosítása, 
növényzettel történő be-
építése lakossági összefo-
gással készült el. Megtör-

tént a Szirom-köz aszfaltbur-
kolattal való ellátása, ami az 
ott élők anyagi hozzájárulá-
sával valósult meg. Sor ke-

rült a Vadvirág utca, Árvalányhaj és Dombhát utca közötti szakaszának 
aszfaltozására, valamint a Jókai utca teljes hosszának felújítására.
A testület döntött arról, hogy 2014. év tervezett útfelújításai a Deák Fe-
renc utca teljes szakasza, valamint az Ördöglovas lejtő befejezése lesz. 
így az Árvalányhaj utca a Háromrózsai útig végleges aszfaltburkolatot 
kap.

Június 8-án Erdősi lászló polgármester átadta az elkészült gördeszka 
pályát. A Képviselő-testület határozata alapján az önkormányzat részt 
vett az Új Széchényi Terv KMOP-3.3.3-13 jelű, megújuló energia-fel-
használás növelése című pályázati kiíráson. A sikeres pályázatnak kö-
szönhetően kora ősszel felszereltek 60 db napelemet az óvoda tető-
szerkezetére. 

Áttérve az év kulturális eseményeire, elsőként februárban találkozhat-
tak az érdeklődők Pilhal György újságíróval, aki „Nemzeti sajtónk helyze-
te” címmel tartott előadást a könyvtárban. Az év folyamán több alka-
lommal vehettek részt az érdeklődők a Herceghalmi Civil Akadémia 

rendezvényein. nagy sikere volt Sándor 
György Kossuth- és Jászai Mari-díjas író, 
előadóművész, humoralista előadásá-
nak. nem kevésbé volt sikeres október-

ben Karinthy Márton író – rendező – színházigazgatóval megtartott 
talkshaw, majd novemberben Jordán Tamás Kossuth- és Jászai Mari dí-
jas színész rendező előadóestje. A gyerekek sem maradtak neves fellépő 
nélkül. Hozzájuk Mikulás ünnepén jött el levente Péter előadóművész.

2013-ban a társadalmi rendezvények sorában elsőként március 15-e ér-
demel említést, amikor is a „Herceghalomért Díj” átadására is sor került. A 
díjat Hegedűs Imre vehette át. 
Augusztus 20-án első alkalommal 
adományozta Herceghalom Kép-
viselő-testülete a „Herceghalom 
Díszpolgára” címet Góg Mátyás-
nénak, volt iskolaigazgatónknak.
2013-ban volt 110 éves a Herceg-
halomi Általános iskola. Ez alka-
lomból az iskola diákjai és tantes-
tülete egy hetes programsorozat-
tal emlékeztek az évfordulóra.
Szeptemberben második alka-
lommal került sor a Kézműves-, 
Hobby- és Művészeti kiállítás megrendezésére, melyre Mehrstettenből 
is érkezetek kiállítók. Ezzel a rendezvénnyel Herceghalom is csatlako-
zott a Magyar Televízió „Itthon vagy...!” c. országos rendezvénysorozatá-
hoz.
Májusban kedves meghívásnak tett eleget községünk, mely Mehrs-
tettenből érkezett, az ottani fúvós zenekar 75. születésnapja alkalmá-

ból rendezett ün-
nepségre. 
Készülődve a part-
nerkapcsolat 20. 
évfordulójára már 
2013-ban sor ke-
rült a Mehrstetten-
park felújítására.
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gógus nap alkalmával rendezett ünnepi megemlékezésen Erdősi lász-
ló polgármester első alkalommal „Kiváló Pedagógus” díjat adományo-
zott Baloghné Várkonyi Éva, Enyedi Judit iskolai pedagógusoknak és 
Vasné Gyurkovics Andrea óvodapedagógusnak. Több évtizedes peda-
gógusi munkája elismeréseként „Herceghalom Kiváló Pedagógusa” cí-
met kapott Czinege Jánosné. A tanévzáró ünnepségen Horváthné Ga-
csályi Marianna a pedagóguspályán töltött negyven évének elismeré-
seként az oktatási miniszter által adományozott „Pedagógus Szolgálati 
Emlékérem” díjat adta át Czinege Jánosnénak és Bitai Adélnak.
Tovább folytatódott községünk útjainak aszfaltozási munkái. Testületi 
döntés született arról, hogy még a nyár folyamán kivitelezik az Ördöglo-
vas lejtő - Boróka utca - Pillangó köz és a Deák Ferenc utca aszfaltburko-
lattal történő ellátását. A munkálatok befejezése a nyár végére várható.

Megkezdődött a temetői kápolna felújítása. Mire ezeket a sorokat ol-
vassák, már befejeződött a Kulturális Egyházi Központ falainak gomba-
mentesítése és festése, valamint üzemelnek az orvosi rendelőkben fel-
szerelt légkondicionáló berendezések. A munka tovább folytatódik, a 
testület döntése alapján az önkormányzat megrendelte a hivatali he-
lyiségekben a légkondicionáló berendezések szerelési munkáit.

Szabó György

az elmúlt nÉGy ÉV eSemÉnyei röViden

2014 KIEMELT ESEMÉNYEI
2014. derekán járunk, tehát erről az évről teljes beszámolót még nem 
lehet készíteni. Azonban eddig is voltak kiemelkedő események közsé-
günkben. A Herceghalomi Civil Akadémia vendége volt Csenger Zalán 
Zsolt, aki a könyvtárban tartott előadást az országgyűlési választások-
ról. Április 6-án községünk lakossága is az urnák elé járult. 
Másodszor jött el hozzánk Deseő Csaba, immáron egy trióval. Gyárfás 
István gitár művész mellett Berkes Balázs bőgő művész is közreműkö-
dött a hangversenyen, melynek ismét nagy sikere volt. 
2013-ban a losonczy család egy életfát adományozott községünknek, 
melyet az iskola előtt állított fel az önkormányzat. 2014-ben ismét gya-
rapodtunk egy új emlékművel. losonczy Csongor és losonczi Béla egy 
kopjafát adományozott Herceghalomnak, mely részét képezi a Triano ni 
Emlékműnek. Erről júniusi számunkban tájékoztattuk olvasóinkat. 

2014. legkiemelkedőbb eseménye volt a Mehrstetteni Partnerkapcso-
lat 20 éves évfordulójának megünneplése. Az eseményről júniusi Hír-
mondóban részletesen beszámoltunk. Arról is beszámoltunk, hogy 
2014-ben ünnepeli megalakulásának 20. éves évfordulóját a labdaró-
zsa Kórus. Ez alkalomból nagysikerű kórustalálkozót rendeztek a tor-
nacsarnokban.
Ez évi döntés alapján önkormányzatunk elismeréseket adományozha-
tott a kiemelkedő szakmai munkát végző pedagógusainknak. A Peda-



háziorVoS aUGUSztUSi rendelÉSi ideJe:

4-én 15–18 óráig
5-én  8 –11 óráig
6-án  15–18 óráig
7-én  8 –11 óráig
8-án 8 –11 óráig

11-én  15–18 óráig
12-én  8 –11 óráig
13-án  15–18 óráig
14-én  8 –11 óráig
15-én  15–18 óráig

GyermekorVoS rendelÉSi ideJe
június 30–augusztus 31-ig
Herceghalomban hétfőn és szerdán 12–13 óráig.

VÉdőnő rendelÉSi ideJe:
Mészáros Katalin védőnő július 14–25-ig szabadságon van
Helyettese a rendelőben kiírt időpontokban 
molnár ágnes (Telefon: 06-23-820-062)

a Patika nyitVatartáSi rendJe:
augusztus  6-án és 13-án 14,30–18,00 óráig
augusztus  7-én és 14-én 8,30–12,00 óráig 

FoGorVoSi rendelÉSi idő
A fogászati rendelés 2014. július 14-től  július 25-ig
szabadság miatt szünetel. 
Első munkanap: 2014. július 28., hétfő.
Sürgős esetben a hét minden napján 0–24 óráig fogadják
a betegeket a Fogászati és Szájsebészeti Oktató intézetben, 
Budapest, Viii. Szentkirályi út 40. 
Telefon: 06 (1) 317-6600

Betegeink a rendelési időben már klimatizált váróhelyiségek-
ben várakozhatnak, míg sorra kerülnek. Az orvosi rendelők he-
lyiségeiben is klímaberendezések működnek.

NYÁRI ORVOSI RENDELÉSI IDŐ VÁLTOZÁS
a hírmondó legutóbbi számában tévesen jelent meg a háziorvos nyári rendelési

idejének időpontja. a változást színes betűvel emeltük ki.

közlemÉny
Minden hónap harmadik keddjén délelőtt 8–9 óráig 

szülész- nőgyógyászati tanácsadás a védőnői tanács-
adóban. Előjegyzés a védőnőnél kérhető.

Mészáros Katalin

meGSzÜlettek
ivan lászló és Dr. Szabó Melinda kislánya – ivan dorka 
Kovács norbert és Vincze Judit kislánya – kovács léna

iSten ÉlteSSe őket SokáiG!

anyakönyVi hírek


